
    
    
 
 
   
 
 
                                                P r o t o k ó ł   Nr XVII/04 

 
 

sesji Rady Miasta Działdowo 

odbytej w dniu  25 marca 2004  roku w sali konferencyjnej  zamku  

pod przewodnictwem  pani Teresy BARTKOWSKIEJ – Przewodniczącej Rady Miasta. 

 
 

        Sesja trwała w   godz. 1000 – 1110. 

 
        Stan osobowy Rady wynosi 21 osób, w sesji zgodnie z załączaną  listą obecności 

uczestniczyło  20  radnych. 

 
Spoza Rady w sesji uczestniczyli : 

Pan Ryszard DUCHNA                                   - Burmistrz Miasta  

Pan Marek BŁAŻEJCZYK                            - Z-ca Burmistrza  

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ                     - Sekretarz Miasta 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA   - Skarbnik Miasta   

Pani Monika SKRZYPEK                               - Naczelnik Wydziału PIGŚ 

Pan Leszek JARZYNKA                                 - Naczelnik Wydziału GK 

Pani Ewa NERS                                                - Naczelnik Wydziału Oświaty 

Pan Andrzej WITKOWSKI                            - Komendant Straży Miejskiej  

Pan   Jerzy GIEZEK                                        - Komendant Powiatowy Policji  

Pani Stanisława ŻYWICKA                            - Radna powiatu działdowskiego   

Przewodniczący zarządów osiedli      –   zgodnie z załączoną listą obecności 

Przedstawiciele telewizji i prasy lokalnej 

Kilku mieszkańców miasta  
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Przebieg sesji 

 
Pkt 1 

         
        Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miasta otworzyła sesję, 

powitała jej uczestników oraz   stwierdziła prawomocność obrad.  

         

 

Pkt 2 

 

        Nie zgłoszono zmian do porządku dziennego sesji i Rada przystąpiła do jego realizacji w 

następującym brzmieniu :  

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Zmiany w porządku dziennym sesji. 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniego posiedzenia.  

4. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady o działaniach podejmowanych w okresie  

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z 

wykonania uchwał Rady. 

6. Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych i 

stowarzyszenia gmin.  

7. Sprawozdanie z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

 
8. Interpelacje radnych i zapytania.  

 
9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości.  

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu działki budowlanej 

położonej przy ul. Katarzyny w Działdowie.  

 
11. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży w trybie bezprzetargowym nieruchomości 

położonych przy ul. Leśnej w Działdowie.  

 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego 

udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji Powiatowi Działdowskiemu.  

 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2004. 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia trybu postępowania u udzielenie dotacji dla 

podmiotów nie zaliczanych do sektora finansów publicznych i niedziałających w celu 

osiągnięcia zysku.  

 
15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli.  

 
16. Odpowiedzi na zapytania.  

 
17. Wolne wnioski i informacje.  

 

 

Ad pkt 3 

 

        Jednogłośnie, tj. 20 głosami „za” Rada przyjęła protokół poprzedniej sesji.  

 

 

Ad pkt 4 

 

        Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miasta przekazała, że w okresie 

międzysesyjnym: 

- przyjęła 9 mieszkańców miasta w sprawach osobistych, 

- otrzymała wnioski od zarządów osiedli dotyczące; organizacji ruchu drogowego, 

sprzedaży mieszkań dotychczasowym najemcom oraz uwłaszczenia dzierżawców 

działek będących w  wieczystym użytkowaniu – informując, że przekazała te wnioski 

do zaopiniowania Komisjom Rady,  

- wspólnie z zastępcami zorganizowali debatę, która była kontynuacją rozpoczętej  

oceny dorobku miasta w latach 1989-2004,  

- wraz z kilkoma radnymi uczestniczyła w szkoleniu zorganizowanym przez DAR,  

- otrzymała pismo od pana Edwarda Skłodowskiego, który proponuje, aby na uroczystej 

sesji, poświęconej rocznicy wybuchu wojny objąć wspomnieniem również osoby, 

które przeżyły tę wojnę w Działdowie.  

 
        Po czym Przewodnicząca odczytała przesłane Burmistrzowi przez Wojewodę 

Warminsko-Mazurskiego gratulacje z okazji otwarcia nowej siedziby Urzędu (stanowią one 

załącznik do protokółu).  
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Ad pkt 5 

 

        Pan Ryszard DUCHNA – Burmistrz Miasta przedstawił sprawozdanie ze swojej 

działalności,  uwzględniające    wykonanie   uchwał   Rady   Miasta   w   okresie   między    

sesjami, tj.  od  26 lutego 2004 r. do 24 marca    2004 r.  (stanowi ono załącznik do 

protokółu). 

 

 
Ad pkt 6 

 
        Pan Ryszard DUCHNA – Burmistrz Miasta przedstawił informację ze Zgromadzenia 

Związku Gmin Warmińsko- Mazurskich, odbytego w dniach 9 i 10 marca br. (stanowi ona 

załącznik do protokółu). 

Ponadto poinformował, że na posiedzeniu Zarządu Ekologicznego Związku  Gmin 

„Działdowszczyzna” przyjęto sprawozdanie z wykonania budżetu  oraz projekty uchwał  na 

Walne Zgromadzenie w dniu 31 marca br.                                                   

 

 

Ad pkt 7 

 

        Sprawozdanie z prac komisji w okresie międzysesyjnym : 

 

Pan Marek DWÓRZNIK – Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów 

poinformował, że na posiedzeniu w dniu 24 marca Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekty uchwal Rady w sprawach : 

 
1) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego udzielenia pomocy 

finansowej w formie dotacji Powiatowi Działdowskiemu, 

 
2)  zmian w budżecie miasta na rok 2004, 

 
3) określenia trybu postępowania o udzielenie dotacji dla podmiotów nie zaliczanych do 

sektora finansów publicznych i niedziałających w celu osiągnięcia zysku.  
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Pan Adam STOLARSKI – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska 

przekazał, że w dniu 23 marca br. Komisja : 

- po rozpatrzeniu, negatywnie zaopiniowała wniosek Spółdzielni Mieszkaniowo- 

Własnościowej „Zdrowie” w sprawie podziału działki ozn. nr 3013/11 położonej przy 

ulicy Wrzosowej. Wnosząc przy tym o podjęcie negocjacji z dzierżawcą działki, tj. 

Spółdzielnią „Zdrowie” w sprawie rozwiązania umowy użytkowania wieczystego i 

rozliczenia finansowego z tego tytułu,  

 
-  pozytywnie ustosunkowała się do  prośby pań Heleny i Justyny Podgórskich 

dotyczącej rowu melioracyjnego  na osiedlu Lidzbarska - uznając, że miasto winno 

pomóc obu paniom w wykonaniu prac ziemnych , tj. w wykopaniu studni rewizyjnej i 

rowu odprowadzającego,  

 
- pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał Rady Miasta w sprawach; 1) wyrażenia 

zgody na zamianę nieruchomości, 2) sprzedaży w drodze przetargu działki budowlanej 

położonej przy ul. Katarzyny, 3) sprzedaży w trybie bezprzetargowym nieruchomości 

położonych  przy ul. Leśnej.   

 
 

Pan Henryk JABŁOŃSKI – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki 

poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu  22 kwietnia : 

- wysłuchała informacji na temat dożywiania dzieci i młodzieży w szkołach miejskich,  

 
- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie ustalenia sieci 

publicznych  przedszkoli, 

 
- zaopiniowała podział środków finansowych dla klubów sportowych.  

  
 
Pani Elżbieta KONARZEWSKA – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego  przekazała, że w dniu   24 marca  Komisja : 

- wysłuchała informacji na temat stanu dróg i chodników na terenie miasta po okresie 

zimowym, 

 
- rozpatrywała wnioski dotyczące zmiany organizacji ruchu drogowego, i tak: 1)   

pozytywnie zaopiniowała wniosek dotyczący wprowadzenia po lewej stronie ulicy 

Boya-Żeleńskiego  – jadąc w kierunku od ul. Jagiełły do ul. Skłodowskiej  – znaku 

„zakaz zatrzymywania się”, 2) odłożyła rozparzenie wniosku w sprawie zmiany 
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organizacji ruchu w ulicy Sportowej do czasu oddania do użytku hali widowiskowo-

sportowej przy Gimnazjum nr 2, 3) negatywnie zaopiniowała wniosek pana Tomasza 

Klimowicza o ustawienie w ulicy Wolności, na wysokości budynku nr 16 – znaku 

„zakaz postoju” lub „zakaz zatrzymywania się” z wyłączeniem mieszkańców tej 

ulicy”, 4) wstępnie rozpatrzyła wniosek  Zarządu Osiedla Nr 13 o ustawienie w ulicy 

Północnej znaku „strefa zamieszkania”,  5) wniosła o zmianę organizacji ruchu w 

ulicy Cichej – proponując, aby ruch w tej ulicy odbywał się on od ul. Jagiełły do ul. 

Dąbrowszczaków.  

 

Pan Roman KARPIŃSKI – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przekazał, że w okresie 

międzysesyjnym Komisja nie obradowała, natomiast on uczestniczył w szkoleniu 

zorganizowanym przez Regionalną Izbę Obrachunkową. Szkolenie to   poświęcone było 

tematyce absolutoryjnej, a ponadto  pozwoliło  na  wyjaśnienie wielu spraw natury prawnej, 

które wiążą się z działalnością komisji.  

  

 
 
Ad pkt 8 

 
        Interpelacje radnych i zapytania : 

 

Radny pan Józef SPYCHALSKI –  pytając  o termin uregulowania podwyżek dla oświaty – 

uznał – że wypłacenie ich w  pierwszym kwartale pozwoliłoby na odniesienie się do 

wydatków oświaty w przyszłych kwartałach.  

 

Pan Krzysztof SYNAKOWSKI – Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 12 zwrócił się o 

szersze rozpropagowanie  obwieszczenia, zawierającego nazwiska osób posiadających 

nieruchomości będące w użytkowaniu wieczystym, które mają być przekształcone, aby 

informacja w tej sprawie mogła dotrzeć do każdego zainteresowanego. 

  

 

Ad pkt 9 

 

        Podjętą jednogłośnie, tj. 20 głosami „za”  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XVII/154/04 
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Rada  wyraziła zgodę na zamianę  nieruchomości  pomiędzy Gminą-Miasto Działdowo, a 

PKP S.A. w Warszawie, polegającej na :  przekazaniu na rzecz PKP działki o wartości 90 052 

zł, położonej przy ul. Wyszyńskiego 9, na której usytuowany jest budynek wielorodzinny, 

stanowiący własność PKP w zamian za przeniesienie na rzecz Gminy-Miasto Działdowo 

prawa wieczystego użytkowania nieruchomości położonej przy ul. Polnej, zabudowanej 

budynkiem noclegowni  o wartości 250 000 zł.  

 

 

Ad pkt 10 

 

        19 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XVII/155/04 

 
w sprawie sprzedaży w drodze przetargu działki budowlanej położonej przy ul. Katarzyny w 

Działdowie.  

 

 

Ad pkt 11 

 

        Podjętą 20 głosami „za” 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XVII/156/04 

 

 

Rada wyraziła zgodę na sprzedaż w trybie bezprzetargowym nieruchomości położonych przy 

ul. Leśnej w Działdowie na rzecz dotychczasowego dzierżawcy gruntu, tj.  Przedsiębiorstwa 

Budowlano-Usługowego „PRIMBUD” Spółka z o.o. w Działdowie.   

 

 

Ad pkt 12 

 

        Rada 20 głosami „za”, tj. jednogłośnie podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XVII/157/04  
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którą wyraziła zgodę na zawarcie porozumienia dotyczącego udzielenia pomocy finansowej 

w kwocie 2.500 zł w formie dotacji Powiatowi Działdowskiemu, na wykonanie remontu 

pomieszczeń w budynku przy ul. Grunwaldzkiej 7.  

 

 

Ad pkt 13 

 

        Podjętą 20 głosami „za”  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XVII/158/04 

 
Rada dokonała zmian w  tegorocznym budżecie miasta.  

 

 

Ad pkt 14 

 

        Jednogłośnie, tj. 20 głosami „za” Rada podjęła  

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XVII/159/04 

 
w sprawie określenia trybu postępowania o udzielnie dotacji dla podmiotów nie zaliczanych 

do sektora finansów publicznych i niedziałających w celu osiągnięcia zysku.  

 

 

 

Ad pkt 15 

 

        Podjętą 20 głosami „za”  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XVII/160/04 

 
Rada ustaliła sieć publicznych przedszkoli.  
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Ad pkt 16 

 

        Odpowiedzi na zapytania : 

 

 Pan Ryszard DUCHNA – Burmistrz Miasta odpowiedział, panu Synakowskiemu, że 

obwieszczenie w tej sprawie poza tym, że jest wywieszone na tablicy ogłoszeń Urzędu, jest 

również w telewizji kablowej i w  gazecie lokalnej. Ponadto –  przekazał – że każda z osób, 

której dotyczy przekształcenie,  dostanie do  domu pismo w tej sprawie.   

 
Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta odnosząc się do 

zapytania radnego pana Spychalskiego przekazała, że karta nauczyciela obliguje nas do 

wypłacenia wyrównań, związanych z waloryzacją wynagrodzeń w okresie trzech miesięcy od 

daty ogłoszenia ustawy budżetowej.  Ze względów organizacyjnych i technicznych zwykle  

wszelkie waloryzacje związane z pracownikami oświaty jak również administracji Urzędu 

przeprowadzane są jednocześnie, a termin ten upływa z dniem 5 maja. Natomiast zamiarem 

naszych służb jest dokonanie tej waloryzacji do końca kwietnia br. z wyrównaniem od 1 

stycznia – poinformowała pani Skarbnik.  

 

 

Ad pkt 17 

 

        Wolne wnioski i informacje :  

 

Pan Marian ODACHOWSKI  - wiceprzewodniczący Rady Miasta przekazał, że wczoraj  

odbył się w Olsztynie wieczór zamkowy z cyklu – życiorysy - zorganizowany przez  dyrekcję 

Muzeum Warmii i Mazur, którego bohaterem był pan Jerzy Burski. Wieczór ten , w trakcie 

którego przedstawiono  życiorys bohatera  oraz pamiątki z jego życia i działalności, związany 

był z przypadającą  31 marca  90 rocznicą urodzin Jerzego Burskiego. A informację w tej 

sprawie wiceprzewodniczący podał Radzie  z tego względu, że  Jerzy Burski,  to 

Działdowiak.  Działdowiak dużego formatu – mówił dalej – który ukończył  Seminarium  

Nauczycielskie w Działdowie, był nauczycielem,  aktywnym działaczem Związku Mazurów 

w okresie międzywojennym , a w okresie okupacji – nauczycielem na tajnych kompletach 

oraz   uczestnikiem konspiracji zbrojnej, zaś w okresie powojennym - pracownikiem 

administracji państwowej oraz działaczem politycznym i społecznym Warmii i Mazur. 

Natomiast  druga rzecz, która spowodowała, że przedstawiłem państwu  tę informację – 
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przekazał wiceprzewodniczący   –  wynika z tego , że np. w Olsztynie jest ulica Jerzego 

Burskiego, co skłania mnie do refleksji, że jeżeli w przyszłości mielibyśmy nadawać nazwy  

nowym ulicom, to może zamiast jęczmienia, owsa czy kąkolu – należałoby sięgnąć do 

znakomitych Działdowiaków, wśród których zapewne  jest  Jerzy Burski.  

 
a 

 
Radny pan Henryk JABŁOŃSKI – poparł propozycję wiceprzewodniczącego, po czym 

także zgłosił kandydata, którego Rada mogłaby wziąć pod uwagę przy nadawaniu nazw 

nowym ulicom, tj. pierwszego dyrektora  Państwowego Seminarium Nauczycielskiego w 

Działdowie  ks. pastora Ewalda Lodwicha, o którym  - jak stwierdził    – nie ma o tym żadnej 

wzmianki, żadnej tablicy. 

 

  
        Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca zamknęła XVII sesję Rady 

Miasta Działdowo, ale przedtem złożyła wszystkim życzenia z okazji Świąt Wielkanocnych.  

 
 

Protokółowała                                                                          Przewodnicząca Rady                                                                                                 

G.Nadratowska                                                                      Teresa BARTKOWSKA  

 

 


